

Chinachem Group Sustainability Conference 2022

Creating Social Impact on the Zero Carbon Journey in Hong Kong



Moderator: Dr Thomas Tang | Executive Director, Land Supply / Municipal, Hong Kong, AECOM

Panelists: (From left to right) Jim Taylor, Kevin O'Brien, Jonathan Drew, Dr Stephen Wong, Prof Tai Lee Siang*

*participated virtually**

Morning Panel Discussion

Is the current effort on green building and green finance development good and fast enough to reach the 2050 net zero target? What further can be done?

Summary

Prof Tai Lee Siang | Professor, Singapore University of Technology and Design

- 🌱 Planning does not usually contain sustainability KPIs. We should start introducing this practice soon.
- 🌱 People need to know the hard science and hard facts. It is a time of knowing what is wrong and what necessary action to take.

Jim Taylor | Senior Director, Planning & Development, CLP Power Hong Kong

- 🌱 Government-to-government agreement with mainland China in terms of the broad framework on which we operate is important.
- 🌱 Nuclear, offshore wind and waters around Hong Kong are opportunities for further exploration. Existing asset will be repurposed to facilitate the transition to clean energy.

Dr Stephen Wong | Head of Sustainability & Partner, Foster + Partners

- 🌱 We hope to obtain mainland China's recognition of the voluntary carbon credit traded in Hong Kong, which is the key to building our voluntary market.
- 🌱 We should work out a measurable and comparable social impact measurement.

Kevin O'Brien | Chief Executive, Gammon Construction Limited

- 🌱 It is important to align interests with customers and the supply chain on carbon action plans.
- 🌱 In the future, doing business will not be only about financial performance but also carbon performance.

Jonathan Drew | Head of Global Banking Sustainability, Asia-Pacific, HSBC

- 🌱 Transition will mean working with older industries to develop new technologies and pathways to cleaner energy.
- 🌱 Banks can develop structures that reward SMEs and other players in the supply chain for better adherence to sustainability practices.



CHINACHEM GROUP
華懋集團

華懋集團

可持續發展論壇 2022

香港零碳之旅 · 創造社會效益



主持人：鄧錫權博士 | AECOM (艾奕康有限公司) 香港土地供應及市政執行董事

小組成員：(由左至右) 戴樂生、歐嘉榮、朱雋賢、黃元山博士及戴禮翔教授*

線上參與*

上午小組討論

目前綠色建築和綠色經濟的發展力度和速度，足以在2050年達到淨零碳排放嗎？
還可推行更多方案嗎？

重點

戴禮翔教授 | 世界綠色建築委員會前主席、新加坡科技設計大學

- 🌿 可持續發展的關鍵績效指標很多時候並未被納入規劃討論，應盡快推行這做法。
- 🌿 大眾需了解當中的科學和事實，認清謬誤和可取的行動。

戴樂生 | 中華電力策劃及發展高級總監

- 🌿 特區與內地政府就大致框架的協議，對我們的營運十分重要。
- 🌿 香港可以就核能、離岸風力和水力發電等進行探討。善用現有資源以過渡至潔淨能源。

黃元山博士 | 香港綠色金融協會副會長

- 🌿 希望得到內地認可香港交易的自願減排量，這將有效發展本地自願碳市場。
- 🌿 我們應著手研究可客觀量度社會效益的方法。

歐嘉榮 | 金門建築有限公司總裁

- 🌿 需與客戶和供應鏈在碳行動計劃擁一致理念。
- 🌿 未來，營商除了需要重視財務表現，也要重視減碳成效。

朱雋賢 | 滙豐環球銀行可持續發展業務亞太區主管

- 🌿 要過渡至新能源，意味著需要與舊式工業合作，開發新技術及使用潔淨能源的新途徑。
- 🌿 銀行可以透過融資架構，獎勵於供應鏈中，可持續發展表現良好的中小企。



CHINACHEM GROUP
華懋集團